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Bo ena Ko odziejczyk 
z córk  Maj
wychowuje dzieci
 
W ostatnim numerze „Czasu 

Ostrzeszowskiego” przeczyta am, e 
policja wraz z „Archiwum X” wzna-
wiaj  ledztwo dotycz ce tajemniczej 
mierci Aliny Bagiewskiej. Uwa am, 
e to bardzo dobrze, poniewa  dzi -

ki lepszemu wyszkoleniu i rozwojowi 
techniki istnieje du a szansa, e jej 
morderca zostanie znaleziony i ukara-
ny. My l , e najbardziej wp ynie to na 
rodzin  tej kobiety, z jednej strony na 
pewno bardzo chc  sprawiedliwo ci, 
a z drugiej mo e by  to rozdrapywanie 
zabli nionych ju  ran.

My l , e kiedy  ta sprawa by a 
trudna do rozwi zania, poniewa  wszy-
scy byli pod wp ywem emocji, a do-
datkowo mogli ba  si  zg osi  swoje 
podejrzenia. Teraz, gdy min o ju  tyle 
czasu, mog  znale  si  wiadkowie, 
którzy maj  kluczowe informacje.

Policja powinna równie  skorzy-
sta  z pomocy spo eczno ci, ró nych 
bieg ych i jasnowidza. Bardzo mo li-
we, e ten ostatni wska e jaki  nowy 
trop. Du o si  s yszy o tym, e dzi ki 
wskazówkom osób postronnych s u by 
rozwi zuj  bardzo trudne sprawy.

Nigdy nie zdarzy o mi si  korzysta  
z pomocy policji, jednak uwa am, e s  
oni nie do ko ca skuteczni. Oczywi cie 
nasi ostrzeszowscy funkcjonariusze s  
przyja ni i pomocni, poza tym staraj  
si  wykonywa  swoj  prac  jak najle-
piej. Jest ich jednak o wiele za ma o 
- rzadko spotykam ich na ulicy, przez 
to czuj  si  mniej bezpieczna. Powinni 
by  widoczni, by przest pcy odczuwali 
strach i zastanowili si  kilkakrotnie, 
zanim z ami  prawo.

Ziemis aw Szmaj
nauczyciel

Ka d  spraw  trzeba wyja ni  do 
ko ca i je eli teraz rodki techniczne 
na to pozwalaj , nale y spróbowa  
doj  do prawdy. Pami tam, e sprawa 
zagini cia, a jak si  pó niej okaza o, 
morderstwa ostrzeszowskiej piel gniar-
ki, bardzo zbulwersowa a nasze ma e 
spo ecze stwo, wi c jak najbardziej 
nale a oby znale  jej rozwi zanie.

Nie wierz  w jasnowidztwo, jednak 
je eli ma to doprowadzi  policj  na 
jaki  trop, to powinni skorzysta  z ta-
kiej pomocy. Oczywi cie, to nie mo e 
by  traktowane jako dowód, a jedynie 
ewentualna poszlaka.

Uwa am, e fajnie by by o, gdy-
by skuteczno  naszej policji by a 
wi ksza, bo wielokrotnie zdarza si , 
e s yszymy o tym, e istnieje nawet 

nagranie przest pstwa, a  i tak danej 
osoby nie mo na odnale . Jednak, 
powiedzmy sobie szczerze, e gdy 
widzimy nagranie video gorszej jako-
ci, to z rozpoznawaniem osób jest 

naprawd  ci ko. Publikowanie wi-
zerunku jest teraz utrudnione, wi c 
troch  si  nie dziwi , e czasami nie 
da si  doj  prawdy.

S u b mundurowych powinno by  
zawsze tyle, ile jest konieczne. W tej 
chwili funkcjonariusze protestuj , cho-
dzi im te  o pieni dze, których jest za 
ma o, a tak by  nie powinno. Praca 
w ci kich warunkach powinna by  
wysoko wynagradzana. Oni przecie  
po wi caj  si  dla ca ego spo ecze -
stwa.

Marek Szulczy ski 
pracownik OCK

Historia uczy, e jest sens ponow-
nego otwierania spraw niewyja nio-
nych przed laty, poniewa  zdarza o si  
odnajdywanie sprawców ró norakich 
przest pstw po bardzo d ugim okresie. 
Jako chodz cy po polskiej ziemi, jako 
chrze cijanin uwa am, e i tak tego, 
kto to zrobi , spotka kara, natomiast dla 
ogólnie poj tej sprawiedliwo ci nale a-
aby si  równie  i tak kara ziemska. Dla 
rodziny, która jeszcze yje, jest istotne, 
by zamkn  spraw  raz na zawsze, bo 
do dzi  nie wiedz , co i jak si  sta o.

Bior c pod uwag  okres 20 lat, 
technika kryminalna zrobi a znaczny 
post p, st d te  te szanse na zamkni -
cie sprawy dzisiaj si  zwi kszaj . Poza 
tym ludzie och on li, nie ma emocji, 
mo na na trze wo przyjrze  si , jak 
zachowuj  si , wy onione w toku ów-
czesnego ledztwa, osoby, b d ce 
w kr gu ewentualnego zainteresowa-
nia.

Skuteczno  policji zale y od sytu-
acji. Uwa am, e w sprawach, które s  
medialnie nag a niane, sprawdzaj  si  
niemal tak dobrze jak Scotland Yard. 
Natomiast wiele prozaicznych spraw 
im po prostu ucieka.

W Ostrzeszowie funkcjonariuszy 
jest troch  za ma o, szczególnie dla-
tego, e anga owani s  jako obstawa 
do wielu imprez masowych. Mo na to 
zobrazowa  tak - je eli rusz  w jednym 
kierunku, to nie ma ich w drugiej cz ci 
miasta. My l , e b dem jest, e nie 
ma patroli w godzinach wieczornych. 
Zasadniczo jednak funkcjonariusze te  
maj  gra  k pracy i obowi zuje ich ko-
deks, cho  nieco zmody  kowany, wi c 
przyda oby si  ich wi cej. Mówi c to, 
jestem wiadom, e koszty b dziemy 
ponosili my, jako podatnicy.

Kornelia Mielcarek 
z córeczk  Zosi
pracownik biurowy

My l , e to bardzo dobry pomys , 
e policyjne „Archiwum X” wróci o do 

sprawy mierci ostrzeszowskiej piel -
gniarki. Gdy jaka  sprawa pozostaje 
niewyja niona, to dlaczego do niej nie 
powróci , je eli s  takie mo liwo ci. 
Robi  to policjanci na ca ym wiecie, s  
do tego specjalnie wyznaczone oddzia-
y, wi c dlaczego w Polsce mieliby my 
tego nie robi . My l , e rodzina tamtej 
kobiety na pewno chcia aby, mimo i  
min o wiele lat, wyja ni  co i dlaczego 
si  sta o. Wa ne jest równie , by w ko -
cu ukara  osob  odpowiedzialn  za 
tamt  zbrodni . Osobie, która zosta a 
zabita, to ju  nie pomo e, ale jej bliscy 
b d  mogli troch  odetchn  i w jaki  
sposób si  z tym pogodzi .

20 lat temu nie by o takich mo -
liwo ci technicznych, jakie s  teraz, 
a ledczy przechodzili zupe nie inne 
szkolenia. Teraz nasi funkcjonariusze 
wyje d aj  za granic , by si  kszta ci , 
i dzi ki temu maj  szans  rozwi za  
sprawy, których przez lata nikt nie 
umia  rozwik a .

Wed ug mnie policja powinna ko-
rzysta  z pomocy jasnowidzów - oczy-
wi cie cz  spo ecze stwa b dzie 
podchodzi a do tego sceptycznie, ale 
je eli ledztwo stoi w martwym punk-
cie, to nale y sprawdzi  ka dy, nawet 
z pozoru absurdalny, trop.

Skuteczno  policji zale y od spra-
wy, jak  akurat si  zajmuj , w moim 
przypadku si  nie sprawdzili, ale jest 
wiele takich sytuacji, w których spraw-
dzaj  si  idealnie.

Mam du e zaufanie do naszych 
ostrzeszowskich funkcjonariuszy, 
a troch  artobliwie mówi c, ich do-
datkowym atutem jest fakt, e mo na 
na nich „zawiesi  oko”.

Sabina Karolewska
z córeczk  Maj  
starszy specjalista 
ds. reklamacji

Szczerze mówi c, nie kojarz  
ani komórki policyjnej „Archiwum 
X”, ani tego, e wrócili do sprawy 
morderstwa w Ostrzeszowie. Uwa-
am, e takie dzia anie jest troch  

pozbawione sensu, poniewa  je eli 
przed laty nie byli w stanie ustali  
sprawcy, to nie s dz , eby dali 
rad  zrobi  to w tej chwili. Gdzie 
oni maj  zamiar teraz znale  ja-
kiekolwiek dowody? Oczywi cie, 
je eli znalaz y si  jakie  nowe in-
formacje, to jaka  szansa na po-
wodzenie jest. Nie wiem, w jaki 
sposób policja w tej sprawie kiedy  
dzia a a, ale je eli chcieli tylko jak 
najszybciej spraw  zako czy , 
niekoniecznie j  wyja niaj c, to 
nawet dzisiejsza technologia tutaj 
nie pomo e.

Nigdy nie musia am korzysta  
z pomocy naszej policji, wi c trud-
no mi ocenia , czy ich dzia ania s  
skuteczne. Uwa am, e w naszym 
mie cie nie maj  zbyt du o do ro-
boty. Gdyby jednak policjantów nie 
by o, to ludzie urz dzaliby sobie 
samowolk , by oby niebezpiecz-
nie.

S u by powinny wspomaga  
si  rozmowami ze spo eczno ci , 
poniewa  cz sto ludzie widz  wi -
cej, ni  mo e zauwa y  funkcjona-
riusz, ale niekoniecznie powinni 
korzysta  z us ug jasnowidza.
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To by a bardzo odpowiedzialna 
i sumienna osoba. Gdy si  z kim  
umawia a, zawsze dotrzymywa a 
s owa. Kocha a ludzi i ch tnie im 
pomaga a, nigdy nie mia a z nikim 
zatargów, nie zrobi aby nikomu krzyw-
dy. By a bardzo oddana swojej pracy, 
lubi a j . Potra  a zej  z dy uru i za 
kilka godzin i  ju  na nast pny, tyl-
ko dlatego, e kto  j  o to poprosi . 
Spokojna i zawsze u miechni ta - 

Dopiero z gazety dowiedzia em 
si , e policja wznawia dochodzenie 
w sprawie mojej córki. Nie ukrywam, 
e powróci a trauma sprzed lat. Bolesne 

wspomnienia od y y na nowo -
Nie wiem, czy po 

tylu latach uda im si  wykry  sprawc . 
Owszem, maj  teraz inne metody dzia-

ania, ale ja nie szukam zemsty. Nigdy 
nie zapomn  tego, co nas spotka o, i ju  
do ko ca ycia b d  nosi  to w sercu, 
ale z niektórymi rzeczami musia em si  
po prostu pogodzi .

Córka mia a przyj  do nas na 
obiad. Mieszka a na Rynku razem ze 
swoj  siostr . Tego tragicznego dnia 
umówili my si , e ko o 14.00 pojad  
po ni  i przywioz  do nas na Zaj czki. 
Pojecha em, ale okaza o si , e Ali-
na posz a ju  pieszo. Cz sto do nas 
chodzi a, ludzie nieraz widywali j  na 
ul. Grabowskiej. Lubi a d ugie spacery... 
Kiedy si  u nas nie pojawi a i nie wróci a 
na Rynek, a na drugi dzie  nie przysz a 
do pracy, zg osili my jej zagini cie - 

Policja zacz -
a jej szuka  dopiero po paru dniach. Do 
ko ca nie tracili my nadziei...

Badania, jakie przeprowadzono 
w Poznaniu, potwierdzi y, e to Alina. Po-
stanowili my skremowa  jej cia o. Mia a 

raptem 27 lat, nigdy nie skar y a si  na 
to, by kto  j  dr czy , prze ladowa .

Przekopali mi ca e podwórze, 
szukali sprawcy nawet w ród cz on-
ków rodziny.

Pewnego dnia przyprowadzili jasno-
widza, chcieli, ebym za niego zap aci . 
Takie metody mia a ówczesna policja. 

Przypuszczam, e zosta a po-
tr cona i wywieziona. Sprawca musia  
doskonale zna  tamtejszy teren, tego nie 
zrobi a osoba, która w yciu nie by a na 
Królewskim - Mia-
em swoj  wersj , przedstawi em j  po-
licji, ale nie chcieli mnie s ucha . Mówili, 
e to oni s  od tego, eby ocenia , jakie 

s  fakty i e co  sobie wymy lam. Co 
prawda przez te wszystkie lata nie uda o 
mi si  zebra  adnych dowodów, by y to 
tylko moje przypuszczenia. Skojarzy em 
pewne fakty, niektóre rzeczy zacz y 
mi si  uk ada  w logiczn  ca o . Mam 
powody, eby my le , e zrobi a to ta, 
a nie inna osoba. 

 To wszystko mnie zwyczajnie prze-
ros o. A prawda jest taka, e ycia mojej 
córce nikt ju  nie wróci - 

A. awicka


